
12 B U T L L E T I  D E L  S I N D I C A T  DE  M E T G E S  DE  C A T A L U N Y A

obra. Aquesta escriptura será oportunament sot- 
mesa a la consideració de l’Assemblea extraordi- 
nária que haurá d’acordar la construcció del Ca
sal.

Un tercer extrem fou decidit encara, condicio- 
nat ais dos anteriors. Era l’acord de cercar un 
solar quan fos completada la subscripció i creada 
l’Entitat que ha de fer el Casal.

El company Dr. Lluís Vila i Abadal, de la Co- 
missió, que des de l’any 1924 ha trefcallat amb 
un entusiasme no igualat en aquesta obra, el qual 
ha estat qui en totes les Assemblees ha insistit 
perqué fos aviat una realitat, que continuament 
des del B u t l l e t í  ens ha fet sentir la seva fe i e l 

seu amor peí Casal del Metge, convenqut que la 
dificultat de trobar un solar en lloc céntric aj or
naría mes la qüestió i creient que quan ja es parli 
d’una cosa concreta la subscripció será molt més 
plañera, s’ha emprés un treball, que mai li será 
prou agrait, per a presentar-nos un projecte d’ad- 
quisició i adaptació d’uni determinat immoblie, 
considerat com a posseidor de bones condicions 
per a Casal del Metge.

El Consell manifesta el seu agralment a la Co- 
missió i d’una manera molt particular al com
pany Vila i Abadal, i espera que tots aquests tre- 
balls arribaran a concretar-se de manera que l’As- 
semblea pugui jutjar i resoldre en definitiva.

Asseguranga de Vellesa.— Ja heu vist tots, peí 
projecte que s’ha repartit, l’intens treball que ha 
fet la Comissió per resoldre aquest dificilíssim 
problema. Tan difícil, que si la nostra Mutual 
l’arriba a realitzar 1’Asseguranga de Vellesa, com 
és d’esperar, será la primera de les que nosaltres 
coneixem que hagi resolt amb éxit aquesta bran
ca de previsió.

Hem de dir, en honor a la Comissió, que pocs 
treballs s’han fet al Sindicat d’aquesta importán- 
cia amb un termini tan breu.

Després será sotmés a la vostra consideració. 
No cal, dones, que insistim. Volem, pero, dema- 
nar el vostre agraiment per ais companys de Co
missió que han portat a terme aquest treball pe- 
nosíssim i d’una aridesa que solament llur entu
siasmé ha pogut vencer.

Forma de nomenament de- Delegáis.— El Con
sell recollí una moció que el company Dr. Vále- 
riá Sierra, Delegat d’Igualada, va presentar a 
l’Assemblea de 1927. D’aquella moció n’ha sortit 
el dictamen que redactaren els Consellers doctors

Bonet i Puigcercós, i que avui sotmetem a la vòs
tra consideració.

Esperem que amb la vostra experiencia corre- 
gireu, en la deliberació d’avui, la nostra propó- 
sició, a fi de donar-Ii la finalitat justa que perse- 
guim; aixó és, que cadascú deis delegats porti, en 
venir a l’Assemblea, la màxima representado del 
partit mèdie que l’ha désignât.

* * *

Exposada la tasca del Consell en tot allò refe- 
rent ais acords el compliment deis quais ens en- 
carregareu, ens resta explicar-vos les gestions 
principáis que hem portat a terme durant aquest 
exercici per la pròpia iniciativa del Consell; ges
tions que sotmetem a la vostra més alta conside
ració.

Aquest any, com sabeu, l’Acadèmia i Labora
tori de Ciències Mèdiques de Catalunya, l’entitat 
germana que tots estimem, ha celebrai el Cinquan
tenari de la seva fundado.

El Consell cregué que el Sindicat havia d’adhe- 
rir-se d’una manera ben ostensible a aquest esde- 
veniment, per tal com, dins l’organitzaciô collec- 
tiva de Testament mèdie català, l’Acadèmia i La
boratori de Ciències Mèdiques de Catalunya sim- 
bolitza la branca científica, mentre que el nostre 
Sindicat n’és la branca professional. Aprofitant 
l’avinentesa d’haver trobat a Palma de Mallorca 
una Biblioteca d’uns 500 volums antics de Medi
cina, entengué que seria una escaient prova d’ad- 
hesió i homenatge l’adquirir àquella Biblioteca i 
fer-ne present a l’Acadèmia.

Un altre acord del Consell ha estat la creació 
d’una Biblioteca de Medicina Social i assumptes 
professionals. Feia molt de temps que se sentia 
aquesta necessitai, i el Consell ha volgut començar 
a satisfer-la iniciant l’adquisició dels primers vo
lums.

Per ajudar l’organització de la Cooperativa de 
Consum, de la qual abans hem parlat, el Consell 
cregué procèdent d’anticipar-li un crédit de 5.000 
pessetes, el qual será réintégrât amb títols que el 
Consell podrá fer efectius quan la Cooperativa 
arribi a un normal funcionament.

Altre acord del Consell fou el de fer lliurament 
d’un missatge d’homenatge al company Dr. Agus- 
tí Prió i Llaveria, rádinleg, qui en l’exercici de 
la professió ha sofert una mutilado a la má dre- 
ta. Hem cregut que era meréixedor d’esmentar-se


